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OR. 0012.4.5.2024 

 

PROTOKÓŁ nr 54/24 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 

które odbyło się w dniu 27 lutego 2024 r.  

pod przewodnictwem Pana Tomasza Grajnerta 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Akulicz Tomasz 

2. Bryś Maciej – z-ca przewodniczącego 

3. Buda Radosław 

4. Duda Robert 

5. Grajnert Tomasz – Przewodniczący 

6. Mituła Bronisław 

7. Żabicki Grzegorz 

Spoza członków Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Iwona Podeszwa – Dyrektor MiGBP 

2. Zofia Spaleniak – pracownik WDK 

3. Andrzej Dąbrowski – Dyrektor ZOPOW 

4. Jan Książek – Dyrektor MZW 

5. Radosław Urbaniak – pracownik UM 

Lista obecności stanowi zał. nr 1. 

Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Informacja o sporządzonym protokole nr 53/24. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej 

,,Wczesne wykrywanie wad wzroku wśród uczniów pierwszych klas szkół podstawowych 

na terenie Gminy Wieluń na lata 2024-2027”. 

4. Informacja dotycząca wydatków na promocję Gminy Wieluń, koszty imprez i uroczystości. 

5. Informacja dotycząca pozyskiwania środków zewnętrznych za 2023 rok. 

6. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego za 2023 rok. 

7. Informacja Dyrektora Jana Książka dotycząca bieżącej działalności Muzeum Ziemi 

Wieluńskiej.  

8. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

9. Zamknięcie posiedzenia komisji.  
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Proponowany porządek obrad po zmianach: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Informacja o sporządzonym protokole nr 53/24. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej ,,Wczesne 

wykrywanie wad wzroku wśród uczniów pierwszych klas szkół podstawowych na terenie Gminy 

Wieluń na lata 2024-2027”. 

4. Informacja dotycząca wydatków na promocję Gminy Wieluń, koszty imprez i uroczystości. 

5. Informacja dotycząca pozyskiwania środków zewnętrznych za 2023 rok. 

6. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego za 2023 rok. 

7. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

8. Informacja Dyrektora Jana Książka dotycząca bieżącej działalności Muzeum Ziemi Wieluńskiej.  

9. Zamknięcie posiedzenia komisji.  

 

Punkt 1 

 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert dokonał otwarcia posiedzenia. Przywitał wszystkich 

obecnych w Muzeum Ziemi Wieluńskiej, sprawdził listę obecności i stwierdził prawomocność 

obrad. Przeszedł do realizacji porządku obrad (zał. nr 2).  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zmienić 

proponowany porządek obrad? Nikt się nie zgłosił.  

 

Punkt 2 

 

Informacja o sporządzonym protokole nr 53/24 (zał. nr 3).   

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z Radnych zgłasza uwagi do 

sporządzonego protokołu? Nikt się nie zgłosił.  

 

Uwag nie stwierdzono.  

 

Punkt 3 

 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej ,,Wczesne 

wykrywanie wad wzroku wśród uczniów pierwszych klas szkół podstawowych na terenie Gminy 

Wieluń na lata 2024-2027” (zał. nr 4).  
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Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 

Przewodniczący komisji udzielił głosu pracownikowi Wieluńskiego Domu Kultury.  

 

Pracownik WDK powiedziała, że będzie to kontynuacja programu, który był rozpoczęty w 2020 

roku, jednakże w związku z pandemią oferent nam się wycofał, w kolejnych latach już 

realizowaliśmy ten program. Przez te 3 lata, czyli od roku 2021 do 2023 zostało przebadanych 

około 149 dzieci. Najczęstszą wadą wzroku wśród dzieci jest astygmatyzm, w Wieluniu nie ma 

okulisty na Narodowy Fundusz Zdrowia więc to jest jedyna możliwość, gdzie rodzice mogą 

sprawdzić wzrok dzieci. Podziękowała, że była możliwość wdrożenia tego programu i realizacji  

i jeśli będzie zgoda Państwa Radnych to będziemy go kontynuować. Rodzice zgłaszają chęć 

takiego badania w szkołach, wiszą również plakaty na naszych słupach ogłoszeniowych. Rodzice  

z dziećmi umawiani są na poszczególne godziny, aby nie trzeba było stać w kolejkach. 

 

Radny Tomasz Akulicz powiedział, że jeżeli chodzi o profilaktykę i badania wzroku to problemy ze 

wzrokiem w dużej mierze zaczynają się od użytkowania telefonów komórkowych więc myślę, że 

przy okazji przekazywania informacji o profilaktycznych badaniach warto byłoby zastanowić się, 

aby w szkołach rozpropagować również ulotki dotyczące szkodliwości użytkowania telefonów 

komórkowych na wzrok.   

 

Pracownik WDK odpowiedział, że lekarz okulista spotyka się z rodzicami, mówi jakie są 

przeciwskazania i czego unikać, wady wzroku zdecydowanie zwiększyła pandemia Covid -19.  

 

Radny Radosław Buda zapytał, czy jest jakaś podstawa prawna dla dyrektorów szkół, aby można 

było zakazać używania telefonów komórkowych w szkołach? Ewentualnie, czy można 

wprowadzić zarządzenie wewnętrzne, które by to regulowało? 

 

Dyrektor ZOPOW Andrzej Dąbrowski odpowiedział, że w tym momencie nie ma żadnej podstawy 

prawnej, aby taki zakaz do szkół wprowadzić. Nie można tego również zrobić zarządzeniem 

wewnętrznym. W regulaminach szkoły formalnie również nie można tego typu zapisów 

wprowadzić.  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z Radnych ma jeszcze jakieś pytania? 

Nikt się nie zgłosił. Przewodniczący zamknął dyskusję i przeszedł do głosowania.  

 

Komisja przy 6 głosach ,,za” wydała opinię pozytywną. Opinia nr 172/54/24 Komisji Oświaty, 

Kultury i Sportu z dnia 27 lutego 2024r., stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Punkt 4 

 

Informacja dotycząca wydatków na promocję Gminy Wieluń, koszty imprez i uroczystości (zał. nr 

6). 
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Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z Radnych ma jakieś pytania i zapytał 

kierownika Biura Burmistrza, czy w przedłożonej informacji są ujęte wszystkie wydatki? 

 

Kierownik Biura Burmistrza Radosław Urbaniak odpowiedział, że jest to pogrupowane tak jak 

widać w załączonej informacji i są to wszystkie wydatki, które zostały poniesione na imprezy 

promocyjne, kulturalne i sportowe, dodatkowo jest także ujęta promocja poprzez sport.  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert poprosił, aby z przedłożonej informacji rozszerzyć 

punkty dotyczące pozostałych wydatków promocyjno - kulturalnych i ogłoszenia prasowe oraz 

audycje radiowe + komunikaty, życzenia.  

 

Kierownik Biura Burmistrza Radosław Urbaniak odpowiedział, że uzupełni informację i zostanie 

ona przesłana na maila Radnym.  

 

Radny Tomasz Akulicz zapytał, czy znane są już dokładne koszty koncertu Małej Armii Janosika  

i jak to wyglądało w rozbiciu na poszczególne elementy finansowania? Wiemy, że kwota 

10.000,00 zł netto została wydatkowana z GPRPA, czy były jeszcze jakieś kwoty wydatkowane? 

 

Kierownik Biura Burmistrza Radosław Urbaniak odpowiedział, że 12.000,00 zł netto kosztowało 

nagłośnienie, 12.000,00 zł netto kosztowało oświetlenie – to są osobne firmy, które to robiły i na 

to były wystawione osobne faktury, scena z podestami kosztowała 29.000,00 zł netto. Koncert 

był płacony w tym roku, większość wydatków Małej Armii Janosika była wydatkami 

tegorocznymi. Faktury w większości były wystawione w tym roku i w tym roku zostało to 

zapłacone. Do kosztów doszła jeszcze faktura za ogrzewanie sceny, część faktur musiała być 

zapłacona jeszcze przed koncertem, do tego dochodziły koszty ochrony, wyżywienia. Część 

kosztów pokrywał również Wieluński Dom Kultury.  

 

Radny Tomasz Akulicz poprosił o przesłanie na maila wszystkich faktur związanych z organizacją 

koncertu Małej Armii Janosika również tych, które były wystawione przez Wieluński Dom Kultury.  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? Nikt 

się nie zgłosił. 

 

Informacja została przyjęta.  

 

Punkt 5 

 

Informacja dotycząca pozyskiwania środków zewnętrznych za 2023 rok ( zał. nr 7). 

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert otworzył dyskusję i zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby 

zabrać głos? Do dyskusji nikt się nie zgłosił. 
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Informacja została przyjęta.  

 

Punkt 6 

 

Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego za 2023 rok ( zał. nr 8).  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos  

w dyskusji? 

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał o kwoty dotyczące średnich wynagrodzeń dla 

nauczycieli, czy za tą podwyżką, która jest idzie zwiększona subwencja?  

 

Dyrektor ZOPOW Andrzej Dąbrowski odpowiedział, że tak natomiast ta subwencja nie pokryje 

całości kosztów. Nie liczyliśmy jeszcze tych kosztów, czekamy na ustalenie organizacji 

następnego roku szkolnego, w marcu rozpoczynamy spotkania z dyrektorami szkół w których 

przyjmiemy wstępny kształt arkuszy organizacyjnych na czas od września do grudnia, arkusze 

ostatecznie będą przygotowane do końca kwietnia i wtedy będzie można w miarę precyzyjnie 

określić potrzeby na wynagrodzenia dla pracowników pedagogicznych i nie pedagogicznych 

przedszkoli i szkół. Będzie to także skutkowało koniecznością zwiększenia dotacji dla szkół nie 

prowadzonych przez Gminę Wieluń tj. szkół katolickich, przedszkola Sióstr Antoninek oraz 

Niepublicznego Punktu Przedszkolnego w Dąbrowie. Zwiększenie subwencji oświatowej nigdy nie 

wystarczało na pokrycie wzrostu kosztów. 

 

Radny Grzegorz Żabicki zapytał, czy podana kwota w tabeli średnie wynagrodzenia nauczycieli 

jest kwotą uśrednioną? I czy były brane pod uwagę zarobki podstawowe, nadgodziny, dodatki 

funkcyjne, dodatki stażowe we wszystkich placówkach Gminy Wieluń? 

 

Dyrektor ZOPOW Andrzej Dąbrowski odpowiedział, że były brane pod uwagę wszystkie dodatki  

z wyłączeniem dodatku wiejskiego oraz dodatkowego wynagrodzenia rocznego, które nie jest 

liczone do średniego wynagrodzenia w danym roku tzw. 13-stka oraz świadczenia socjalne także 

w formie pieniężnej.  Brana jest tu pod uwagę całość uposażenia przysługująca pracownikowi 

brutto. Dodatek wiejski w chwili obecnej wynosi 10% wynagrodzenia zasadniczego. Dodatek 

wiejski przysługuje każdej miejscowości, która jest wsią i w miastach do 5 tysięcy mieszkańców.  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś z Radnych ma jeszcze jakieś pytania? 

Do dyskusji nikt się nie zgłosił. Przewodniczący komisji zarządził głosowanie.  

 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli zostało przyjęte przy 6 głosach ,,za”. 

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert zaproponował, aby punkt Komunikaty, informacje  

i oświadczenia radnych stał się punktem 7, ponieważ w kolejnej części zaplanowane jest 
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zwiedzanie Kościoła Ewangelicko – Augsburskiego więc zasadnym jest, aby punkt 7 stał się 

punktem 8 porządku obrad.  

 

Punkt 7 (po zmianach) 

 

Komunikaty, oświadczenia i wnioski radnych.  

 

Przewodniczący komisji Tomasz Grajnert podziękował Dyrektorowi Andrzejowi Dąbrowskiemu za 

dotychczasową współpracę w związku z przejściem na zasłużoną emeryturę.  

 

Punkt 8 (po zmianach) 

 

Informacja Dyrektora Jana Książka dotycząca bieżącej działalności Muzeum Ziemi Wieluńskiej.  

 

Dyrektor MZW Janusz Książek podziękował wszystkim za przybycie, poinformował, że w zeszłym 

roku została wydana kolejna publikacja profesora Tadeusza Olejnika pod nazwą ,,Wskrzeszanie 

pamięci”. Ta publikacja jest bardzo istotna, temat związany z wojną jest niezwykle ważny i trzeba 

pamiętać, że profesor przez wiele lat był muzealnikiem i tą wiedzę o Wieluniu zdobywał jako 

muzealnik w kontekście badań naukowych. Dyrektor zaprosił wszystkich obecnych na jubileusz, 

który odbędzie się 24 maja 2024 roku. Dyrektor Muzeum Janusz Książek okazał radnym 

sprawozdanie za rok ubiegły z działalności muzeum, projekty o które wystąpiliśmy w ubiegłym 

roku będą za chwilę ocenione i liczymy na to, że otrzymamy te środki m.in. na konserwację mebli 

po pastorze Wendtcie. Podziękował obecnym Radnym za pozytywną decyzję i zgodę rady, jeżeli 

chodzi o zakup kościoła ewangelicko – augsburskiego. Powiedział, że na renowację kościoła 

zostały pozyskane środki już w ubiegłym roku między innymi na bardzo ważne ekspertyzy to są 

dwie ekspertyzy, które wykonali pracownicy Politechniki Śląskiej Wydziału Budownictwa  

w Gliwicach. Jedna ekspertyza dotyczyła więźby dachowej, a druga ekspertyza dotyczyła 

fundamentów i murów. Środki pozyskaliśmy z Urzędu Marszałkowskiego, ekspertyzy są już 

wykonane i jest to ,,trampolina” do tego, aby przygotowywać teraz program funkcjonalno – 

użytkowy i w przyszłości starać się o większe środki. My jako Gmina pozyskaliśmy około 

500.000,00 zł na badania archeologiczne, bo te które wykonaliśmy to były zrobione naszym 

kosztem i naszym sumptem muzeum. Niebawem będziemy rozpoczynali procedurę ogłoszenia 

przetargu, aby w niedługim czasie móc go ogłosić. Zaprosił radnych na spotkanie z proboszczem 

parafii w Gaszynie, w przeszłości misjonarzem na Jamajce i w Zambii i  w scenerii wystawy, która 

jest na górze będzie on opowiadał o swoich przeżyciach.   

 

Punkt 9 (po zmianach) 

 

Zamknięcie posiedzenia.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert podziękował obecnym za udział, zamknął 54 

posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu.  
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Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

   Protokołowała:              Przewodniczący  Komisji 

         Oświaty, Kultury i Sportu 

           

Justyna Małycha                           Tomasz Grajnert  


